
Z A P I S N I K 

 sa Treće - posebne sjednice Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 

2020. godini Skupštine Crne Gore 26. saziva, održane 29. aprila 2020. godine 

 

 

 Sjednica je počela u 12 sati i 15 minuta. 

 Sjednici je predsjedavao Ivan Brajović, predsjednik Skupštine.  

 Predsjednik Skupštine je podsjetio da je ovo sjednica u redovnom 

zasijedanju posvećena premijerskom satu i obavijestio da je dnevni red sjednice: 

 

PREMIJERSKI SAT  

 

 U okviru premijerskog sata, pitanja predsjedniku Vlade postavili su 

poslanici: 

 1. Branimir Gvozdenović, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika 

Demokratske partije socijalista Crne Gore: 

 „Globalna pandemija korona virusa zatekla je nespremnim mnoge 

razvijene države svijeta. Virus Covid–19 nije zaobišao ni Crnu Goru, mada je 

naša država uspjela da odoli importaciji virusa najduže u Evropi. Pravilnim i 

pravovremenim mjerama Vlade, rukovodeći se strukom, od pojave virusa, 

epidemija se držala pod kontrolom. 

 Nekolika puta ste govorili o reakciji zdravstvenog sistema. Međutim, 

cijenim da je od posebne važnosti da u Skupštini Crne Gore date svoju ocjenu 

reakcije države, posebno zdravstvenih institucija, na pojavu epidemije virusa 

korona u Crnoj Gori, kao i da građanima iskažete Vaše očekivanje do kada će 

epidemija virusa korona biti prijetnja za svakodnevno funkcionisanje 

crnogorskog društva. 

 Takođe, vjerujem da smo saglasni u ocjeni da će, nakon zdravstvenih 

izazova, kojima se prioritetno moramo baviti i za koje je država pokazala veliku 

odgovornost, od posebne važnosti biti borba za socio-ekonomsku konsolidaciju. 

U tom smislu, koliko je građana, a koliko privrednih subjekata obuhvaćeno 

dosadašnjim mjerama za dio socio-ekonomske sanacije projektovanih 

posljedica virusa korona u Crnoj Gori?“ 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisao Branimir Gvozdenović, a predsjednik Vlade je odgovorio na 

komentar. 

 2. Andrija Мandić, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Demokratskog 

fronta: 

 „Zašto niste prihvatili i učinili javnim set urgentnih mjera pomoći 

građanima zbog epidemije virusa korona koji je predložio Demokratski front, a 

isti ukjlučuje finansijsku pomoć svakom punoljetnom građaninu u visini 
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minimalne zarade u Crnoj Gori, svakom maloljetnom građaninu u visini pola 

minimalne zarade, dodjelu paketa neophodnih proizvoda svakom domaćinstvu, 

komplet zaštitne opreme od zarazne bolesti svakom građaninu Crne Gore, sadni 

materijal i đubrivo za godišnje potrebe svakom domaćinstvu koje ima mogućnost 

proizvodnje hrane, što ga čini u svemu naprednijim od oskudnih vladinih mjera? 

Kada se uzme u obzir da zakon Demokratskog fronta obezbjeđuje višestruko 

veću finansijsku podršku građanima nego što je to opredijelio Vaš kabinet, i kada 

se uzme u obzir da u tom predlogu nema nikakve partijske, nacionalne, rođačke 

i poslovne selekcije, za razliku od onoga što je do sada radilo Nacionalno 

koordinaciono tijelo, mi od Vas očekujemo odgovore na jednostavna pitanja: Ko 

Vam je dao pravo da borbu protiv korona virusa zloupotrijebite tako što ćete je 

pretvoriti u izbornu kampanju Demokratske partije socijalista? Šta mislite kako 

se osjećaju građani Crne Gore, recimo oni koji ne pripadaju Vašoj kliki, a koji žive 

po pravilima policijskog časa? Možete li da pretpostavite kakve razgovore vode 

porodice onih koje ste, bez uvođenja vanrednog stanja, uhapsili, porodice čiji su 

ukućani preminuli a nisu mogli dostojanstveno da sahrane najdraže, vjerujući 

ljudi kojima ste uskratili zagarantovane vjerske slobode i svi oni drugi kojima ste 

nanijeli nenadoknadivu štetu zloupotrebljavajući moć vlasti kojom raspolažete? 

 Koji su razlozi da ne uradite mnogo više nego što ste do sada uradili i od 

onoga što ste kao nove mjere za budućnost najavili? Zašto iz pomoći isključujete 

veliki broj ugroženih pojedinaca, domaćinstava, pa čak i čitavih zajednica? Zašto 

snažnije ne podržite ugrožene zanatske radnje, preduzeća, zaposlene, ljude koji 

traže posao i preduzetnike? 

 Danas se od Vas očekuje da otvoreno kažete koliko novca ste planirali da 

potrošite za prevazilaženje ove krize, sa kojim iznosom sada raspolažete i kakve 

sve restriktivne mjere u budućnosti planirate?“ 

 Odgovor na pitanje poslanik zahtijeva i u pisanoj formi. 

Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisao Andrija Mandić, a predsjednik Vlade je odgovorio na komentar. 

3. Mr Raško Konjević, predsjednik Kluba poslanika Socijaldemokratske 

partije Crne Gore: 

 „U posljednjih mjesec i nešto više dana broj nezaposlenih, usljed 

novonastalih okolnosti, prema zvaničnim evidencijama je porastao skoro za tri 

hiljade. Danas je na Zavodu za zapošljavanje skoro 36.000 nezaposlenih. Vlada 

skoro dvije godine najavljuje usvajanje novog zakona o penzijskom i invalidskom 

osiguranju. Oko 30% penzionera, od njih preko 100 hiljada, prima penziju ispod 

200 eura. 

 Kako Vlada planira da pomogne 36 hiljada nezaposlenih i skoro 40 hiljada 

penzionera sa primanjima ispod 200 eura, jer su u pitanju dvije apsolutno 

najugroženije kategorije stanovništva? 

 Da li mislite da bi učestali pozivi na solidarnost i zajedništvo u 

crnogorskom društvu mogli da dovedu do političke volje da se uvedu posebna 
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poreska opterećenja prema svim građanima koji ne mogu svojim legalnim 

prihodima da dokažu porijeklo imovine koju posjeduju? Da li je možda vrijeme 

da tu solidarnost i zajedništvo iskažemo snažnom reakcijom države i posebno i 

pravično oporezujemo sve koji su imovinu stekli bez mogućnosti da njeno 

porijeklo dokažu legalno prijavljenim prihodima kod nadležnih poreskih organa? 

I sami ste rekli - „ekonomski izazovi se ne mogu prevazići bez podjele tereta, bez 

doprinosa svake kompanije i pojedinca“. 

 Pozvali ste posebno i bankarski sektor da se odreknu „bezuslovnog 

profita“. Mnogo direktniji u apelu bio je predsjednik Hrvatske gdin Milanović koji 

je „pozvao banke da svoje ponude moratorijuma prilagode vremenu i trenutku u 

kojem živimo“. Da li se slažete sa ovakvim pozivima i da li su oni, po Vašem 

mišljenju, mjera brige i državničke odgovornosti za svoje građane u 

novonastalim okolnostima?“ 

 Odgovor na pitanje poslanik zahtijeva i u pisanoj formi. 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisao mr Raško Konjević, a predsjednik Vlade je odgovorio na komentar. 

 4. Mr Ervin Ibrahimović, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Bošnjačke 

stranke, Koalicije „Albanci odlučno“ (FORCA, DUA i Albanska alternativa) i  

Hrvatske građanske inicijative: 

 „Da li Vlada planira nastaviti započete kapitalne projekte na sjeveru naše 

zemlje?“ 

 Odgovor na pitanje poslanik zahtijeva i u pisanoj formi. 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisao mr Ervin Ibrahimović, a predsjednik Vlade je odgovorio na 

komentar.  

5. Neđeljko Rudović, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika SNP – 

Demos: 

 „Da li je Vlada preduzela mjere za poništenje odluka Komisije za stambena 

pitanja u slučajevima kada nije poštovana Odluka o kriterijumima (korisnici nisu 

ispunjavali kriterijume ili nisu vratili stambene jedinice u vlasništvu u stambeni 

fond Vlade)? Koje sankcije će snositi članovi Komisije za donošenje takvih 

nezakonitih odluka? Zašto se dokumenti/akti o radu Komisije za period 2006-

2016. i dalje, protivno Ustavu i Zakonu, kriju od javnosti, iako je oznaka interno 

kojim su označeni mogla trajati samo dvije godine? 

 Koliko je stanova za službene potrebe (prema članu 10 Zakona o državnoj 

imovini) u državnoj svojini? Kolika je njihova ukupna kvadratura i procijenjena 

vrijednost? 

 Koliko je stanova koji ne potpadaju pod definiciju stana za službene 

potrebe zabilježeno u evidenciji Uprave za imovinu? Kolika je njihova ukupna 

kvadratura i procijenjena vrijednost?“ 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisao Neđeljko Rudović, a predsjednik Vlade je odgovorio na komentar. 
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6. Mr Boris Mugoša, predsjednik Kluba poslanika Socijaldemokrata Crne 

Gore i Liberalne partije Crne Gore: 

 „Kada se očekuje definisanje paketa dugoročnih mjera za podršku 

privredi? 

 U pitanju je neizmjerno važan paket mjera, koji treba da bude usmjeren 

na oporavak crnogorske privrede, njen dugoročno održiv razvoj sa posebnim 

fokusom na potrebu jačanja realnog sektora, odnosno znatno intenzivnijeg 

razvoja domaće proizvodnje. 

 Da li je urađena i određena projekcija neophodnih sredstava u ovoj godini 

za realizaciju svih mjera, uključujući i navedene dugoročne, kao i izvora iz kojih 

će se ta sredstva obezbijediti? 

 Izvjesno je da će prihodi budžeta biti značajno manji u odnosu na 

planirane, kao i da će pored neophodnih smanjenja nemandatornih ili 

diskrecionih budžetskih troškova biti svakako potrebna dodatna sredstva za 

likvidnost budžeta i sprovođenje adekvatnih socio-ekonomskih mjera za 

saniranje negativnih posljedica epidemije Kovid-19?“ 

 Odgovor na pitanje poslanik zahtijeva i u pisanoj formi. 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisao mr Boris Mugoša, a predsjednik Vlade je odgovorio na komentar. 

 7. Mr Aleksandar Damjanović, predsjednik Posebnog kluba poslanika: 

 „Koji su razlozi, sada već, veoma ozbiljnog kašnjenja u realizaciji projekta 

auto-puta, i kada će isti biti završen, imajući u vidu da je prvobitni rok završetka 

bio u maju 2019. godine?“ 

 Odgovor na pitanje poslanik zahtijeva i u pisanoj formi. 

 Duško Marković, predsjednik Vlade, odgovorio je na pitanje. Odgovor je 

komentarisao mr Aleksandar Damjanović, a predsjednik Vlade je odgovorio na 

komentar. 

  

*  *  * 

 

 Sjednica je završena u 16 sati i 15 minuta. 

 Prekucani fonografski zapis sa sjednice čini sastavni dio ovog zapisnika.  

 

 Broj: 00-61/20-3/1 

 Podgorica, 29. april 2020. godine 

 

 

SKUPŠTINA CRNE GORE 26. SAZIVA 

 

GENERALNI SEKRETAR                                                              PREDSJEDNIK  

                                                                                                   

 Aleksandar Jovićević                                                                   Ivan Brajović 


